

五、論文著述：

- (一) 請詳列個人最近五年內發表之學術性著作，包括：期刊論文、專書及專書論文、研討會論文、技術報告及其他等，並請依各類著作之重要性自行排列先後順序。
- (二) 各類著作請按發表時間先後順序填寫。各項著作請依作者姓名（按原出版之次序）、出版年、月份、題目、期刊名稱（專書出版社）、起迄頁數之順序填寫，被接受刊登尚未正式出版者請附被接受函。
- (三) 若期刊屬於 SCI、EI、SSCI 或 A&HCI 等時，請註明；若著作係經由國科會補助之研究計畫所產生，請於最後填入相關之國科會計畫編號。

期刊論文

1. **Min-Sheng Hung***, Pei-Pei Ding, and Ping-Hei Chen, “Effects of Injection Angle Orientation on Concave and Convex Surfaces Film Cooling,” *Experimental Thermal and Fluid Science*, **33**, 292-305 (2009). (SCI) (86-2212-E-002-080) (Corresponding author)
2. Chyung Ay, Cheng-Chang Lien, **Min-Sheng Hung***, Cheng-Chin Wang, “The Study on Mechanical Response of Human Histiocytic Lymphoma Cells Using an Atomic Force Microscope,” *Journal of the Chinese Institute of Engineers*, **32**, 481-488 (2009). (SCI) (94-2212-E-415-001) (Corresponding author)
3. **Min-Sheng Hung***, Osamu Kurosawa, Hiroyuki Kabata, and Masao Washizu, “Stretching DNA Fibers out of a Chromosome Using Electroosmotic Flow,” *Journal of the Chinese Society of Mechanical Engineers*, (2009). (in press, EI, SCI-Expanded) (Corresponding author)
4. **Min-Sheng Hung*** and Po-Chia Chen, “Extending DNA from a Single Cell Using Integrated System of Electro-osmosis and AFM,” *Journal of Medical and Biological Engineering*, (2009). (in press, EI, SCI-Expanded) (Corresponding author)
5. **Min-Sheng Hung***, Yu-Wei Chen, Chao-Jie Lin, Chyung Ay, Chin-Ping Chiou “Measurement of Human Endothelial Cell Adhesion Using Dielectrophoresis,” *Journal of the Chinese Society of Mechanical Engineers*, (2009). (in revised, EI, SCI-Expanded) (Corresponding author)
6. Ping-Hei Chen*, **Min-Sheng Hung**, and Pei-Pei Ding, “Film Cooling Performance on Curved Walls with Compound Angle Hole Configuration,” *Annals of the New York Academy of Sciences*, **934**, 353-360 (2001). (SCI) (NSC 86-2212-E-002-080)
7. Ping-Hei Chen*, **Min-Sheng Hung**, and Pei-Pei Ding, “A Transient Method Using Liquid Crystal for Film Cooling over a Convex Surface,” *International Journal of Rotating Machinery*, **7**, 153-164 (2001). (NSC 86-2212-E-002-080)
8. Zei-Chi Chang, **Min-Sheng Hung**, Pei-Pei Ding, and Ping-Hei Chen*, “Experimental Evaluation of Thermal Performance of Gifford-McMahon Regenerator Using an Improved Single-Blow Method

with the Effect of Radial Conduction,” *International Journal of Heat and Mass Transfer*, **42**, 405-413 (1999). (SCI)

研討會論文

1. 張雅惇、洪敏勝*，“以電脈衝胞膜穿孔技術進行細胞裂解之研究”，第十三屆奈米工程暨微系統技術研討會，新竹，7月9-10日(2009)。(Corresponding author)
2. 陳佑瑋、洪敏勝*，“細胞選別微流體元件之研究”，第十三屆奈米工程暨微系統技術研討會，新竹，7月9-10日(2009)。(Corresponding author)
3. 林秋雯、張雅惇、鷺津正夫、洪敏勝*，“直流電脈衝胞膜穿孔微流體元件之研究”，第十三屆奈米工程暨微系統技術研討會，新竹，7月9-10日(2009)。(Corresponding author)
4. 李嘉玲、林照傑、洪敏勝*，“應用介電泳力於細胞裂解之研究”，第十三屆奈米工程暨微系統技術研討會，新竹，7月9-10日(2009)。(Corresponding author)
5. 林芳宇、洪敏勝*，“應用微流體流道設計於快速DNA檢測之研究”，2009年生物機電與農機科技論文發表會，宜蘭，7月22-23日(2009)。(Corresponding author)
6. 林秋雯、洪敏勝*，“直流電脈衝胞膜穿孔效率之研究”，2009年生物機電與農機科技論文發表會，宜蘭，7月22-23日(2009)。(Corresponding author)
7. 林照傑、洪敏勝*，“PDMS微流道之親水性對於全血分離效率之影響”，2009年生物機電與農機科技論文發表會，宜蘭，7月22-23日(2009)。(Corresponding author)
8. 洪敏勝*、陳淑盈、蘇正偉、陳政男、艾群，“利用介電泳法探討插入族蛋白對細胞貼附能力之影響”，2009年生物機電與農機科技論文發表會，宜蘭，7月22-23日(2009)。
9. Pin-Hsuan Chen, Ya-Tun Chang, Min-Sheng Hung*，“A Microfluidic Device for Real Time Plasma Isolation from Whole Blood”，2008 *International Symposium on Biomedical Engineering*, Taoyuan, Taiwan, 12-13 December (2008). (97-2815-C-415-014-B) (Corresponding author)
10. Ya-Tun Chang, Min-Sheng Hung*，“Study on Delivery of Intact Cell Using Electroporation”，2008 *International Symposium on Biomedical Engineering*, Taoyuan, Taiwan, 12-13 December (2008). (Corresponding author)
11. Yi-His Li, Yu-Wei Chen, Min-Sheng Hung*，“Microfluidic Device for Rapid DNA Detection”，2008 *International Symposium on Biomedical Engineering*, Taoyuan, Taiwan, 12-13 December (2008). (Corresponding author)
12. Min-Sheng Hung*, Osamu Kurosawa, Masao Washizu, “Study on Denaturation of Single DNA Molecules Using Laser-Induced Heating”，*Proceedings of CSME the 25th National Conference on Mechanical Engineering*, Changhua, Taiwan, 21-22 November (2008). (95-2918-I-415-001) (Corresponding author)
13. Min-Sheng Hung*, Pin-Hsuan Chen, Ya-Tun Chang, Hidetoshi Kotera, Masao Washizu, “A Microfluidic Device for Rapid Plasma Isolation from Whole Blood”，2008 *International Symposium on Nano Science and Technology*, Tainan, Taiwan, 7 November (2008). (97-2815-C-415-014-B) (Corresponding author)
14. Chyung AY, Min-Sheng Hung, Chao-Wang Young, Chih-Peng Deng, Huaang-Youh, Hurng, Cheng-Chang Lien, Sheng-Li Hong*, “The Adhesive Force Measurement of Living Cell Using the Dielectrophoresis Force”，2008 *ASABE Annual International Meeting. Providence, U.S.A.*, June 29-July 2, Paper No. 085287 (2008).
15. Jain-Song Ju, Chih-Peng Deng, Min-Sheng Hung, Chao-Wang Young, Jeng-Liang Lin, Chyung

- Ay, "The Study of Cell Lysis Using Tip Microstructure and Direct Current Pulse", *The 4th International Symposium on Machinery and Mechatronics for Agriculture and Bio-systems Engineering*, Taichung, Taiwan, 27-29 May (2008).
16. Huaang-Youh Hurng, Jeng-Wei Su, Jie-Yu Cheng, **Min-Sheng Hung**, Feng-Jui Kuo, Cheng-Chang Lien, Chyung Ay, "Study of the Measurement of Human Umbilical Vein Endothelial Cell Adhesion Using the Dielectrophoresis Force", *The 4th International Symposium on Machinery and Mechatronics for Agriculture and Bio-systems Engineering*, Taichung, Taiwan, 27-29 May (2008).
17. Chyung Ay, **Min-Sheng Hung**, J.-Y. Cheng, Min-Chic Hsu, "The Study of an Adaptive Modeling on the Adhesion Measurement of Human Umbilical Vein Endothelial Cell Line Using the Dielectrophoresis Force", *International Conference on Cellular & Molecular Bioengineering*, Singapore, 10-12 December (2007).
18. 艾群, 楊舒婷, 楊朝旺, **洪敏勝**, "利用微結構與介電泳力分離單一細胞之初步探討", 2007 年農機與生機論文發表會, 台北: 台灣大學, 12 月 6-7 日 (2007).
19. 許智昇, 艾群, 鄧志鵬, **洪敏勝**, "利用尖端微結構與直流脈衝裂解細胞之研究", 2007 年農機與生機論文發表會, 台北: 台灣大學, 12 月 6-7 日 (2007). (壁報論文競賽優等獎)
20. **Min-Sheng Hung***, Osamu Kurosawa, and Masao Washizu, "Single DNA Molecule Denaturation by Using Laser-induced Heating", *The 15th Symposium on Chemistry and Micro-Nano-System*, Sendai: Tohoku University, Japan, 25-26 May (2007).
21. Chyung Ay, Po-Chia Chen, **Min-Sheng Hung***, Hao-Ting Chang, and Hao-Wen Yi, "Study on the Cell Lysis and DNA Extraction with Physical Technology", *The 3rd International Symposium on Machinery and Mechatronics for Agricultural and Biosystems Engineering*, Seoul, Korea, 23-25 November (2006). (Corresponding author)
22. Chyung Ay, Cheng-Chin Wang, **Min-Sheng Hung***, Chao-Wang Young, Yao-Hsien Wang, and Ping-Hsiang Li, "The Study on the Driving and Fixing Mechanism and Mechanics for the Human Histiocytic Lymphoma", *The 3rd International Symposium on Machinery and Mechatronics for Agricultural and Biosystems Engineering*, Seoul, Korea, 23-25 November (2006). (Corresponding author)
23. Chyung Ay*, **Min-Sheng Hung***, Chin-Ping Chiou, Chieh-Yu Cheng, "The Adhesion Measurement of Human Umbilical Vein Endothelial Cell Line with the Dielectrophoresis Force", *The 30th Conference of Theoretic and Applied Mechanics*, Changhua, December 15-16, O2-2, (2006). (Corresponding author)
24. **Min-Sheng Hung***, Pei-Lien Tseng, Po-Chia Chen, Chyung Ay, and Chih-Peng Deng, "DNA Extration from a Single Cell Using Electroosmotic Flow", *Proceedings of CSME the 23th National Conference on Mechanical Engineering*, Tainan, Taiwan, 24-25 November, E2-016, (2006). (NSC-95-2918-I-415-001) (Corresponding author)
25. **Min-Sheng Hung***, Chyung Ay, and Chien-Chuan Hou, "Study on Stretching and Positioning of Chromosomal DNA in Microstructures", *Proceedings of CSME the 23th National Conference on Mechanical Engineering*, Tainan, Taiwan, 24-25 November, E8-010, (2006). (NSC 94-2212-E-415-001) (Corresponding author)
26. Chi-Pon Tang, Chien-Chuan Hou, Chyung Ay, **Min-Sheng Hung***, "Study on Stretching and Positioning of Chromosomal DNA in Microstructures", *2006 Symposium on Biomechatronic Engineering*, October 19-20 2006, Chiayi, Taiwan, pp. 877-883 (2006) (ISBN-10:986-00-6833-X)
27. 張皓婷, 邱欽平, 艾群*, **洪敏勝**, "利用介電泳量測人類臍靜脈內皮細胞貼附力之研究",

- 2006 年生物機電工程研討會，嘉義，10 月 19-20 日 (2006). (**壁報論文競賽優等獎**)
28. 曾珮璉，廖翊均，洪敏勝*，陳柏嘉，鄭傑興，艾群，”應用細胞定位技術於細胞 DNA 萃取之研究”，2006 年生物機電工程研討會，嘉義，10 月 19-20 日，頁 847-853，(2006). (NSC 94-2212-E-415-001) (**ISBN-10:986-00-6833-X**) (**Corresponding author**)
29. 黃閔聖，廖翊均，洪敏勝*，艾群，余昌峰，”應用薄膜致動器於細胞檢驗晶片之製作”，2006 年生物機電工程研討會，嘉義，10 月 19-20 日，頁 862-868，(2006). (NSC 94-2212-E-415-001) (**ISBN-10:986-00-6833-X**) (**Corresponding author**)
30. Po-Chia Chen, Chyung Ay, Min-Sheng Hung*, Woan-Tying Ju, and Ting-Hsun Kuo, “A Physical Manipulation for a Single Cell Lysis and DNA Extraction”, *The Third Asia-Pacific Conference of Transducers and Micro-Nano Technology*, Singapore, 25-28 June (2006). (NSC 93-2313-B-415-003) (**Corresponding author**)
31. 洪敏勝*，陳柏嘉，艾群，”利用物理操作進行細胞 DNA 之萃取”，第十三屆三軍官校基礎學術研討會，高雄，5 月 26 日 (2006). (NSC 93-2313-B-415-003) (**Corresponding author**)
32. Min-Sheng Hung*, Cheng-Chin Wang, and Chyung Ay, “The Study on the Mechanics for Cells Using AFM”, *Proceedings of CSME the 22th National Conference on Mechanical Engineering*, Taoyuan, Taiwan, 25-26 November (2005). (NSC 93-2313-B-415-003) (**Corresponding author**)
33. 洪敏勝*，朱菀婷，郭婷勛，陳柏嘉，艾群，”細胞裂解與 DNA 萃取之研究”，第九屆奈米工程暨微系統技術研討會，台南，11 月 10-11 日 (2005). (NSC 93-2313-B-415-003) (**Corresponding author**)
34. 張庭榮，徐盛銘，邱欽平，艾群，洪敏勝*，”應用電滲流於 PDMS 微流道中樣本分析之研究”，農機與生機論文發表會，屏東，10 月 14-15 日，頁 201-202 (2005). (**Corresponding author**)
35. 洪敏勝*，朱菀婷，郭婷勛，陳柏嘉，艾群，”生物分子操控-應用微電極於 DNA 萃取之研究”，農機與生機論文發表會，屏東，10 月 14-15 日，頁 199-200 (2005). (**Corresponding author**)
36. 艾群，王政欽，簡緯浩，洪敏勝*，”生物分子操控-細胞力學物性分析之研究”，農機與生機論文發表會，屏東，10 月 14-15 日，頁 193-194 (2005). (**Corresponding author**)
37. 艾群*，蔡政彥，鄭涵容，洪敏勝，”生物分子操控-驅動細胞速率探討”，農機與生機論文發表會，屏東，10 月 14-15 日，頁 189-190 (2005).
38. Tadashi Shuibakawa, Min-Sheng Hung, and Masao Washizu*, “Laser-induced Local Decomposition of a Chromosome and DNA Stretching by Electroosmotic Flow”, *The 10th Symposium on Chemistry and Micro-Nano-System*, Takamatsu, Japan, 25-26 November (2004).
39. Min-Sheng Hung*, Osamu Kurosawa, Hiroyuki Kabata, and Masao Washizu, “An Integrated Laser-Induced Heating/Electroosmosis System for the Molecular Surgery of Chromosomes”, *Proceedings of CSME the 21th National Conference on Mechanical Engineering*, Kaohsiung, Taiwan, 26-27 November, 6257-6262 (2004). (**Corresponding author**)
40. Min-Sheng Hung*, Osamu Kurosawa, Hiroyuki Kabata, and Masao Washizu, “Stretching DNA Fibers out of a Chromosome Using Electroosmotic Flow”, *The Second International Symposium on Machinery and Mechatronics for Agriculture and Bio-systems Engineering*, Kobe, Japan, 21-23 September (2004). (**Corresponding author**)
41. Ping-Hei Chen*, Min-Sheng Hung, and Pei-Pei Ding, “Film Cooling Performance on Curved Walls with Compound Angle Hole Configuration,” *Turbine 2000*, Cesme, Turkey 13-18 August

(2000). (NSC 86-2212-E-002-080)

42. Ping-Hei Chen*, **Min-Sheng Hung**, and Pei-Pei Ding, “A Transient Method Using Liquid Crystal For Film Cooling over a Convex Surface,” *The 8th International Symposium on Transport Phenomena and Dynamics of Rotating Machinery*, Honolulu, Hawaii, USA, 26-30 March (2000). (NSC 86-2212-E-002-080)

43. Chen, P.-H.*, Ding, P.-P., **Hung, M.-S.**, and Shih, P.-C., “Film Cooling over a Concave Surface through a Row of Expanded Holes,” ASME Paper No. 99-GT-33 (1999). (NSC 86-2212-E-002-080)

審查論文

1. *The 30th National Conference on Theoretical and Applied Mechanics*, December 15-16, Da Yeh University, Changhwa, Taiwan (2006).
2. *Proceedings of CSME the 25th National Conference on Mechanical Engineering*, November 21-22, Da Yeh University, Changhwa, Taiwan (2008).
3. *International Symposium on Biomedical Engineering*, December 12-13, Chang Gung University, Taoyuan, Taiwan (2008).